
Toepassing  van  artikel  51bis  van  het  reglement  van  inwendige  orde  van  de
gemeenteraad.  Mondelinge  vraag  van  G.  VERSTRAETEN,  gemeenteraadslid,
betreffende  de  verplichte  inburgering  in  het  Brussels  Gewest  en  de  rol  van  de
gemeenten daarin.

G.  VERSTRAETEN  s'exprime  en  Français  pour  dire  que  la  traduction  francophone  de
« Inburgering » n'est pas "citoyennisation" mais « intégration obligatoire », ou plutôt « cours
d'intégration obligatoire». Il s'agit bien ici d'intégration.

G. VERSTRAETEN geeft lezing van de volgende tekst :
G. VERSTRAETEN donne lecture du texte suivant :

Geachte schepen,
Vorige gemeenteraad hebben we gediscussieerd over  het  binnenhalen van het  nieuw
aangekondigde  Franstalige  onthaalbureau  voor  nieuwkomers.  Een  vraag  die  tot  mijn
genoegen door heel de gemeenteraad werd gesteund.

Zoals  ik  reeds  aanhaalde,  is  dit  geen  overbodige  luxe.  Anderlecht  is  een
aankomstgemeente, er vestigen zich grote aantallen nieuwkomers op ons grondgebied.
Een goed inburgeringsbeleid is nodig om dit allemaal in goede banen te leiden. De grote
diversiteit die onze gemeente kent en die het gevolg is van migratie biedt immers niet
enkel voordelen, maar stelt ons ook voor erg grote uitdagingen, en stelt vaak de sociale
samenhang in onze samenleving op de proef.

Het  is  dan  ook  in  dit  kader  dat  in  de  eerste  helft  van  2017  een  ordonnantie  werd
goedgekeurd die, in navolging van Wallonië en vooral  Vlaanderen, dat al  10 jaar zo’n
beleid voert, het verplicht volgen van een inburgeringstraject invoert. Er waren nog enige
hordes te nemen voor de inwerkingtreding. Er moest een samenwerkingsakkoord tussen
Vlaanderen,  Brussel  en de COCOF worden goedgekeurd.  De regeringen hebben een
akkoord gevonden en deze gaan nu naar de respectievelijke parlementen. Er moeten ook
voldoende trajecten voorzien worden, daar wordt nu volop in geïnvesteerd, vandaar dat
we ook kunnen proberen een nieuw onthaalbureau binnen te rijven in Anderlecht.

Het ziet er dan ook naar uit dat de verplichte inburgering in het Brussels gewest van start
zal kunnen gaan in 2020. Dit is niet bijzonder veraf meer.

De  ordonnantie  geeft  voor  de  praktische  tenuitvoerlegging  belangrijke
verantwoordelijkheden aan de gemeenten op het  vlak van de opvolging.  Zij  zullen de
nieuwkomers  die  zich  registreren moeten  wijzen  op  de verplichting  om een traject  te
volgen, en ook moeten controleren of de nieuwkomers effectief de cursus volgen. Indien
zij  dit  niet  doen  moet  dit  doorgegeven  worden  aan  de  Gemeenschappelijke
Gemeenschapscommissie, die zal instaan voor de sancties. Het hele systeem staat of valt
dus met de medewerking van de gemeenten.

Mijn vragen zijn:
- Heeft het gewest reeds contact met u opgenomen over deze ordonnantie en de 

verplichtingen voor gemeenten die daar uit voortvloeien?
- Treft de gemeente reeds voorbereidingen om hier aan tegemoet te komen?

Monsieur l’Échevin MILQUET donne lecture du texte suivant :



De heer schepen MILQUET geeft lezing van de volgende tekst :

Monsieur le Conseiller,

Vous nous adressez deux questions au sujet de la citoyennisation obligatoire.

- La Région vous a-t-elle déjà contactée à propos de cette ordonnance et des obligations
qui en découlent?

La Région ne nous a pas directement contactés mais nous nous sommes informés sur
cette  ordonnance qui  vise  à  rendre  obligatoire  le  parcours  d’intégration  pour  tous les
étrangers non-européens, majeurs, âgés de moins de 65 ans, inscrits au registre de la
population d’une commune de la Région de Bruxelles-Capitale et séjournant légalement
en Belgique depuis moins de trois ans. L’article 4 de l’ordonnance dispose, en effet, que
chaque primo-arrivant est tenu de suivre un parcours d’accueil. 

Sur le plan de la répartition des compétences, la COCOM se charge de définir le cadre
général du parcours d’accueil (à savoir les règles relatives à l’obligation, aux exemptions,
aux contrôles, à la remise des attestations par les BAPA, aux sanctions administratives
pouvant être infligées en cas de refus de suivre le parcours, et aux informations devant
être fournies par les communes), mais c’est à la COCOF et à l'Agentschap Integratie en
Inburgering qu’il appartient d’organiser le parcours d’intégration et de financer les bureaux
d’accueil pour primo-arrivants. 

- La commune se prépare-elle se conformer aux exigences de l'ordonnance ?

Les primo-arrivants peuvent opter pour le parcours d'accueil et d’intégration de leur choix.
Si  le  primo-arrivant  souhaite  suivre  le  parcours,  version  flamande,  il  se  tournera,  à
Bruxelles,  vers  l’Agentschap  Integratie  en  Inburgering  (BON).  Il  y  a  actuellement  un
bureau d'accueil  BON sur le territoire anderlechtois.  Si  la personne souhaite s’inscrire
dans le système francophone, elle s'adressera alors à un BAPA.
La volonté du Collège est d'accueillir un BAPA sur le territoire communal, c'est pourquoi
un  groupe  de  travail  a  été  mis  sur  pied,  afin  d'évaluer  la  faisabilité  de  déposer  une
candidature dans le cadre de l'appel lancé par la Région pour l'ouverture d'une nouveau
bureau d'accueil.

G.  VERSTRAETEN weet  dat  er  voorbereidingen  zijn  voor  een  nieuw  onthaalbureau  in
Anderlecht, wat een zeer goede zaak is. Hij is voorstander ervan. Het blijft toch noodzakelijk
een efficiënte samenwerking met BON te hebben. Men heeft nog niet geantwoord op zijn
vraag over de verantwoordelijkheden van het gemeentebestuur in de opvolging van deze
verplichte inburgering. Zal er extra personeel aangeworven worden? Zal dit nieuw personeel
worden opgeleid? 

Monsieur l’Échevin MILQUET répond que comme pour le BON et d'autres structures, la
commune  aura,  dans  le  cadre  d'un  BAPA  francophone,  ce  rôle  de  facilitateur  et  de
coordinateur  des  divers  acteurs  pour  l'intégration  des  primo-arrivants.  Concernant  la
préparation des agents communaux, les réunions initiées il y a peu participent également à
cela. Toutefois, il n'est pas possible tout de suite de dire ce qu'il en sera : va-t-on encore
engager du personnel  ou des finances particulières.  Les Conseillers  communaux seront
informés dès que possible.


